
Z Á P I S N I C A 
z 13. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Veterná Poruba  

konaného dňa 24.8.2010 v zasadačke Obecného úradu Veterná Poruba 
 

 
Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 
Program: podľa priloženej pozvánky 
Zapisovateľ: Desana Stromková 

             Overovatelia: Michal Kováč, Jaroslav Karaska 
Návrhová komisia: Desana Stromková, Ľubomír Rakyta 
Prítomní občania: Miroslav Komendák 

              
1. Zasadnutie OZ zahájila a prítomných privítala Desana Stromková. V úvode stretnutia 

informovala poslancov o vzdaní sa funkcie zástupcu starostu Mgr. Igora Petru, na základe 
ktorého ho starosta z tejto funkcie odvolal. Dňa 30.7.2010  starosta poveril zastupovaním 
starostu obce PhDr. Desanu Stromkovú.  

2. Program rokovania 
Zástupkyňa starostu oboznámila prítomných poslancov s návrhom programu rokovania 
OZ, ktorý bol na jej návrh  doplnený o bod Schválenie počtu poslancov pre nové volebné 
obdobie a schválenie úväzku starostu obce v novom volebnom období. Na návrh p. 
Rakytu bol program rokovania zúžený o body týkajúce sa prerokovania dvoch vnútorných 
predpisov obce ( Zásady nakladania a hospodárenia s majetkom obce a Zásady nakladania 
s finančnými prostriedkami obce), nakoľko sa jedná o rozsiahly materiál vyžadujúci si 
samostatné rokovanie. Tieto budú prerokované v pondelok 30.8.2010 o 19.00 na zasadnutí 
OZ. Takto doplnený program bol schválený všetkými hlasmi prítomných. V súvislosti 
s programom rokovania p. Petra navrhol horný limit trvania zasadnutia OZ do 21.00 hod.. 
Návrh bol prítomnými schválený. 

3. Návrhová komisia 
       Do návrhovej komisie boli navrhnutí Desana Stromková a Ľubomír Rakyta. 

Obecné zastupiteľstvo  všetkými hlasmi prítomných schválilo zloženie návrhovej komisie. 
4. Overovatelia zápisnice 

       Za overovateľov boli navrhnutí Jaroslav Karaska a Michal Kováč. 
        Obecné zastupiteľstvo všetkými hlasmi prítomných určuje navrhnutých za overovateľov. 

5. Kontrola uznesení z predchádzajúceho zasadnutia 
Kontrola uznesení sa týkala uznesení prijatých na 11. zasadnutí OZ konanom dňa 
20.7.2010 a uznesení z 12. Zasadnutia OZ konanom dňa 28.7.2010. Uznesenia z 11. 
zasadnutia boli splnené – do dnešného dňa na upozornenie nereagoval audítor( neúplná 
správa k účtovnej závierke a chýbajúca zmluva) ani firma GreEnergy, ktorej bola 
vyplatená záloha na práce, ktoré do dnešného dňa neboli vykonané. Tieto je potrebné 
pourgovať. Uznesenie z 12.zasadnutia sa týkalo potvrdenia uznesení z 24.5.2010 
a 28.6.2010 (v súlade s § 13,ods. 8 zákona o obecnom zriadení), ktoré starosta obce 
vetoval tým, že ich odmietol podpísať. Takto potvrdené uznesenia starosta obce nemôže 
pozastaviť. 

6. Správa hlavnej kontrolórky  
Správa hlavnej kontrolórky obce je priložená k zápisnici a týkala sa vybratých zmluvných 
vzťahov obce. Väčšina zmlúv je z obdobia pred prijatím eura a bude ich potrebné 
aktualizovať. Správa obsahuje odporúčania, s ktorými sa bude zaoberať zastupiteľstvo aj 
starosta obce. Predmetom kontroly boli aj poistné zmluvy, ktoré má obec uzavreté a bude 
ich  potrebné prehodnotiť a aktualizovať. Závery zo správy HK budú postupne  
realizované formou prijatých opatrení. 

7. Stanovenie počtu poslancov pre nové volebné obdobie. 
Voľby do orgánov samosprávy sa uskutočnia 27.11.2010. Pre obec s počtom obyvateľov 
od 41 do 500  sa počet poslancov určuje v rozpätí od 3 – 5. Všetkými hlasmi prítomných 
poslancov bol pre volebné obdobie 2010 – 2014 schválený počet poslancov v hornej 
hranici – 5.  

8. Schválenie úväzku starostu obce pre nové volebné obdobie 
Poslanci rokovali o dvoch návrhoch, obidva súviseli so skrátením úväzku oproti 
terajšiemu úväzku starostu obce (0,75% - 6 hodín denne). Poslanci hlasovali 



o návrhu zníženia úväzku na 5 hodín denne. Traja poslanci boli proti a návrh 
neprešiel. Poslanci následne hlasovali o úväzku na 4 hodiny denne (1/2 úväzok), 
ktorý prešiel 3 hlasmi proti 2. Úväzok starostu obce pre volebné obdobie 2010 – 
2014 bol schválený  vo výške 50 %. 

9. Návrh vnútornej smernice o verejnom obstarávaní. 
Proces schvaľovania návrhu bol presunutý z 20.7.2010 a po krátkej diskusii bola 
Vnútorná smernica o verejnom obstarávaní schválená všetkými hlasmi 
prítomných. 

10. Príprava pracovného stretnutia zástupcov obce, urbáru a SLK.  
Zástupkyňa starostu pred konaním zasadnutia doručila poslancom návrh Dohody 
o spolupráci medzi obcou a pánom Poliakom týkajúci sa výstavby rekreačno - školiaceho 
strediska. Poslanci skonštatovali, že Dohoda o spolupráci spracovaná p. Poliakom 
obsahuje pôvodný text prehlásenia, ktoré už raz OZ predložil, a ktoré mal prepracovať do 
podoby Dohody na základe vzájomného odsúhlasenia poslancami, p. Tolthom a p. 
Poliakom. Zároveň konštatovali, že body uvedené v novo predloženej Dohode medzi 
obcou a p. Poliakom obsahujú subjektívne vyjadrenia nepatriace do takéhoto dokumentu, 
obsahujú taktiež technické nepresnosti, legislatívne a odborné chyby. Dohoda predložená 
pánom Poliakom bola konzultovaná aj s  hlavnou kontrolórkou. HK odporúča OZ rokovať 
o návrhu Dohody medzi obcou a SLK ako  investorom, ktorý spracovala zástupkyňa 
starostu, a ktorý bol poslancom doručený pred konaním zasadnutia.  Poslanci v súlade 
s obidvoma návrhmi konštatoval nasledovné: Dohoda predložená p. Poliakom opakovane 
neobsahovala prvky dohody o spolupráci, len bola prepisom predchádzajúceho 
prehlásenia. Obec  môže pri zabezpečení investičných zámerov uzatvárať dohody 
o spolupráci len s potenciálnym investorom (SLK),  s ktorým už OZ rokovalo a dohodlo 
sa na spoločných postupoch pri príprave projektového zámeru rekreačno - školiaceho 
strediska. V súlade s tým OZ všetkými hlasmi prítomných neschválilo podpis Dohody 
o spolupráci medzi obcou a p. Poliakom ako fyzickou osobou. Zároveň po pripomienkach 
schválilo návrh Dohody o spolupráci medzi obcou a Slovenskou lekárskou komorou  pri 
príprave a realizácii projektu strediska. S týmto návrhom je potrebné vystúpiť na 
spoločnom rokovaní medzi zástupcami obce, pozemkového spoločenstva a SLK vo 
štvrtok 26.8.2010.  Stretnutie sa uskutoční v KD. Zástupkyňa starostu informovala 
prítomných o telefonáte s pani Vondrákovou, ktorá zastupuje p. Poliaka, že zástupcovia 
SLK sú v zahraničí. P. Poliak je ochotný prerušiť dovolenku a zúčastniť sa pracovného 
rokovania, pokiaľ OZ schváli bez pripomienok ním preložený návrh Dohody o spolupráci, 
inak sa na rokovania nezúčastní. Poslanci termín rokovania napriek tomu ponechali, 
nakoľko je potrebné stretnúť sa  spoločne obec a Pozemkové spoločenstvo aj k iným 
záležitostiam. Návrhy obidvoch dohôd sú priložené k zápisnici. 

11. Rôzne 
a) D. Stromková informovala poslancom o rokovaní vo veci čiernej skládky za 

Tkáčovami, ktoré sa konalo v piatok 20. 8. 2010 za prítomnosti zástupcov Povodia 
Váhu, Obvodného úradu životného prostredia a obce. Išlo nielen o vysýpanie všetkých 
druhov odpadu do potoka Brôdok ale aj o jeho znečistenie splaškovou kanalizáciou 
z rodinných domov. Z rokovania je urobený zápis ( v kópii priložený k zápisnici ) 
a bude vyvolané ďalšie stretnutie aj s vlastníkmi pozemkov a účelom riešenia 
odstránenia čiernej skládky. V súvislosti s témou sa postupne všetci poslanci vyjadrili 
k potrebe zvýšenia počtu kontajnerov, riadeného sypania odpadu do kontajnerov, 
i k upratovaniu okolia kontajnerov a ich natretia farbou (TJ). Pre prekrytie potoka je 
potrebný súhlas Povodia Váhu a vykonanie cenovej ponuky na dodávku prác. Ľ. 
Rakyta oslovil dve firmy, je potrebná tretia ponuka a ich vyhodnotenie cez poslancov 
OZ.  

b) Ľ. Rakyta dohodne s p. farárom opravu plota medzi MŠ a rod. domom s.č. 38.  
c) V MŠ – oprava záchodíkov a okna – Vl. Mlynarčík, nákup nového vetracieho 

zriadenia, nakoľko digestor nestačí odparovať kuchyňu. Sklad pri kuchyni vymaľovali 
zamestnankyne MŠ; je potrebné vykosiť prednú záhradu pri MŠ a vyrúbať tuje, ktoré 
bránia prieniku svetla do jedálne 

d) Ľ. Rakyta – preveriť cenník za zapožičanie lešenia – či je rozdielny sadzobník pre 
domácich a cudzích zákazníkov; doporučuje spojiť vysporadúvanie pozemkov pre 
SLK s usporiadaním majetkových vzťahov k pozemkom pod nový stavebný obvod. 



e) Vývoz odpadu z obce – končí výpovedná doba zmluvy o bezplatnom vývoze odpadu 
na skládku pod Veternou Porubou uzatvorenou s VPS LM. Návrh novej dohody je 
medzi obcou a TS Lipt. Hrádok, je potrebné skúsiť ešte objednávku na skládke 
v Partizánskej Ľupči. 

f) Miroslav Komendák – opravil kosačku na futbalové ihrisko; je potrebné určiť 
zodpovednú osobu (aj na písomnú dohodu), to isté urobiť s hasičkou Aviou a jej 
strojníkmi.  

g) D. Stromková informovala o písomnej sťažnosti vodiča SAD na parkovanie áut pri 
dolnej zastávke a aj o maili od ing. Siváka k tomuto problému. Je podaná žiadosť 
o schválenie vodorovného značenia. SAD odporúča dať toto značenie na obidve 
strany cesty v mieste autobusovej zastávky. 

h) I. Petra – informoval poslancov o zamietavom stanovisku starostu k dočasnému 
vyradeniu „modrej“  hasičskej Avie z evidencie motorových vozidiel, ktoré poslanci 
odsúhlasili,  aby obec ušetrila na platení zákonného poistného.    

i) D. Stromková informovala poslancov, že starostovi obce nebola za mesiac júl 
vyplatená riadna odmena (plat), nakoľko do výplatného termínu nepredložil obci – 
zamestnankyni, ktorá spracováva mzdy, žiadny doklad o ukončení dlhodobej PN, 
dovolenkový lístok a ani nechodil do práce. Len na základe mailu zo Sociálnej 
poisťovne ( 6.8.2010) sme sa dozvedeli, že starosta si sám podpísal ukončenie PN už 
5.7.2010, o čom nikoho neinformoval a ani nechodil do práce. Starostovi obce bola 
doručená výzva, na základe ktorej má vydokladovať pracovné dni od 5.7. 2010. Vo 
výzve mu bola oznámená aj alikvotná výška dovolenky za rok 2010. Táto, v prípade 
čerpania od 5.7.2010, končí starostovi 12.8. 2010.  Ak tak urobí, bude mu 
v septembrovom termíne preplatená čerpaná dovolenka. K dňu konania zasadnutia OZ 
nemal starosta vypísaný dovolenkový lístok. Vyššie uvedený postup bol 
prekonzultovaný s hlavnou kontrolórkou.  

j) Vatra SNP – poslanci sa dohodli na organizačnom zabezpečení spomienkovej 
slávnosti a cyklistických pretekov pre deti v sobotu 28.8.2010 – obe akcie sa budú 
konať v prípade priaznivého počasia.   
 

Pre náročnosť programu a tém bolo rokovanie OZ prerušené a pokračovanie bolo stanovené na 
30.8.2010 o 19.00 hod. Na programe bude okrem iného prerokovávanie návrhu Zásad hospodárenia 
a nakladania s majetkom obce a s majetkom štátu, ktorý bol zverený obci a návrh Zásad hospodárenia 
s finančnými prostriedkami obce. 

 
Po prijatí návrhu na uznesenie z prejednávaných bodov programu bolo zasadnutie OZ dňa 24.8.2010 
ukončené. 

 
 
Zápisnica pokračuje vedením zápisu z rokovania Obecného zastupiteľstva zo dňa 30.8.2010, kedy sa 
zasadnutia zúčastnili 4 poslanci a zastupiteľstvo bolo uznášaniaschopné. 
             
 

1. Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce a s majetkom štátu, ktorý bol 
zverený obci Veterná Poruba  - návrh 
Text návrhu Zásad... bol prerokovaný a rozdiskutovaný prítomnými poslancami a bol 
doplnený v týchto častiach – čl.III, ods. 4, čl.IV. ods. 5, čl. VIII, ods. 7 – všetky doplnenia 
sa týkali stanovenia výšky hodnoty majetku, s ktorým môže nakladať starosta samostatne 
– do 1 000 eur. S týmito doplneniami bol text návrhu Zásad... schválený všetkými hlasmi 
prítomných a je pripojený k zápisnici. 

2. Zásady hospodárenia s finančnými prostriedkami obce Veterná Poruba - návrh 
Text návrhu Zásad... bol prerokovaný a prediskutovaný a bol doplnený  v časti VI. 
Peňažné fondy obce  v § 1 v ods. 4 o bod c) Fond rozvoja obce. V časti VI., v § 2 
Rezervný fond, v ods. 1 Rezervný fond sa tvorí z prebytku hospodárenia vo výške 10 %. 
V časti VI. sa dopĺňa § 4 Fond rozvoja obce.  
Ods. 1 Fond rozvoja obce sa tvorí z prebytku hospodárenia vo výške 88,5 %. 
Ods. 2  Fond rozvoja obce sa využíva na prípravu a realizáciu investičných zámerov obce.  



V časti VII. Zmena rozpočtu v § 3 Schvaľovanie zmeny rozpočtu starostom sa vo 
všetkých troch odstavcoch dopĺňa o sumu vo výške 1 000 eur. S týmito doplneniami bol 
text návrhu Zásad... schválený všetkými hlasmi prítomných. 

3. Stavebný úrad pre skládku 
Zástupkyňa starostu informovala prítomných o došlej pošte týkajúcej sa skládky TKO  
Veterná Poruba – určenie stavebného úradu pre stavbu Rozšírenie skládky TKO Veterná 
Poruba – 3 kazeta – obec Smrečany. Poslanci sa dohodli, že zvolajú stretnutie vlastníkov 
pozemkov pod skládkou, nakoľko navrhovaná tretia kazeta zasahuje aj na k.ú. Veterná 
Poruba – stretnutie je naplánované na piatok 10.9.2010. Dovtedy s pomocou 
Pozemkového spoločenstva oslovíme vlastníkov a overíme možnosti vypovedania 
nájomných zmlúv na pozemky pod skládkou.  

4. Žiadosť o príspevok  
Zástupkyňa starostu informovala prítomných  o žiadosti Dany Salajovej na príspevok na 
stravu pre dcéru Zuzanu, nakoľko sú obaja nezamestnaní. D. Stromková overí možnosť 
aktivačnej činnosti pre obidvoch na úrade práce. Ľ. Rakyta navrhol, aby si príspevok pre 
dcéru zaslúžili vykonaním prác pre obec.  

5. Zmluva o vývoze odpadu – nakoľko riad. skládky v Part. Ľupči nereagoval na žiadosť 
o zabezpečenie vývozu odpadu z obce, zostáva obci možnosť vyvážať TKO na skládku 
v Lipt. Hrádku. Je potrebné rokovať o podpise zmluvy starostom obce. 
 

Po prijatí uznesenia bolo zasadnutie OZ dňa 30.8.2010 ukončené. 
 
Overovatelia: 
 
                    Michal Kováč                         …............................................. 
 
                    Jaroslav Karaska                    ….............................................. 
 
 
Vo Veternej  Porube  24. a 30. 8.2010                      zapísala  Desana Stromková 
 


